
Ogorčeni glasovi lastnikov, gospodarstva in vstajnikov
Primer Gašpar Gašpar Mišic Sod sklic skupščine še preučuje
-Zgražanje v GZS, KPK, menedžerskem in nadzorniškem združenju
Ljubljana - Gaspar Gašpar
Mišic v ponedeljek na nadzor-
nem svetu ni dočakal konsen-
HJilRSpiffl!R8raRja,j§0it8
dan pozneje prineslo skoraj
konsenzualno ogorčenje stro-
kovne in druge javnosti. „

Ali Žerdin, maja Grgič,
Tanja Starič,
Samanta Gomboc

V Slovenski odškodninski družbi
(Sod), ki Luko v imenu države tudi
upravlja, včeraj še niso mogli po-
vedati, kako bodo ukrepali, odprte
pa so vse možnosti. Kot je razume-
ti tudi, da v Luki ostane vse tako,
kot je.

Prvi mož Soda Tomaž Kuntarič
je dejal, da je bilo imenovanje - če
ni bilo v ozadju kakšnih nepravil-
nosti - sicer zakonito, vendar pa:
»Razklanost nadzornega sveta na
eni strani in nesposobnost pred-
sednika nadzornega sveta Luke
Koper, da pojasni takšno odločitev,
vzbuja dvom, da je bil postopek
resnično izpeljan strokovno, od-
govorno in s skrbnostjo vestnega
gospodarja.« Kljub temu na Sodu
včeraj še niso mogli napovedati, ali
bodo za zamenjavo nadzornikov
Luke sklicali izredno skupščino
družbe, za katero že pripravljajo
dokumentacijo. Pri tem bodo upo-
števali tudi lokalno skupnost in
zaposlene, ki so Gašparja Mišica
podprli.

Kuntarič je potrdil, da bodo pri
tem tehtali tudi grožnjo zaposlenih
s stavko. A predstavniki zaposlenih
so že zanikali, da bi za podporo Ga-
šparju Mišiču grozili s stavko. Mla-
den Jovičič, delavski predstavnik
v nadzornem svetu, pa je za Delo
dejal, da bi bilo kontraproduktiv-
no, če bi lastniki ravnali proti volji
delavcev. Zanikali so tudi dogovore
z Gašparjem Gašparjem Mišičem
glede umika tožb zaradi domnev-
ne nezakonitosti stavke leta 2011.

Nestrokovnost nadzornikov
Združenje Manager ocenjuje, da je
v postopku kadrovanja in imeno-
vanja novega predsednika uprave
Luke Koper nadzorni svet ravnal
»nestrokovno in pokazal popolno
nerazumevanje svoje naloge in
svojih odgovornosti. Predsednik
nadzornega sveta ni bil zmožen
predstaviti niti meril, po katerih

so se odločali, kar je nedostojno
in neprofesionalno do javnosti,
delničarjev in drugih deležnikov
družbe. Nadzorni svet, ki ne zmore
pojasniti svojih odločitev, vzbuja
sum, da vnaša nepotrebno tve-
ganje in da se ne odloča v dobro
družbe.« _

Sonja Šmuc, izvršna direktorica
Združenja Manager, je na vpraša-
nje Dela, ali bodo novega predse-
dnika uprave Luke Koper sprejeli
v vrste združenja, odgovorila: »Z
imenovanjem za predsednika
uprave Luke Koper Gašparja Ga-
šparja Mišica po pravilniku zdru-
ženja in skladno z zakonom o dru-
štvih izpolnjuje formalne pogoje
za včlanitev v Združenje Manager.
Hkrati velja, da člane združenja pri
njihovem delovanju zavezuje spo-
štovanje kodeksa etike ter zaveza-
nost profesionalnemu in etičnemu
vodenju. Za zdaj prijave za včlani-
tev nismo prejeli.«
GZS: Upravljavsko dno
Ogorčeno se je odzvala tudi Gospo-
darska zbornica Slovenije: »Zadnji
dogodki v Luki Koper so pokazali,
da je korporativno upravljanje v
Sloveniji spet doseglo dno.« Vlado
so pozvali, naj postavi »jasna pra-
vila, po katerih sedanji ali dovče-
rajšnji politični funkcionarji ne
smejo objavljati svojih kandidatur
ali kandidirati za funkcije na me-
nedžerskih položajih pomembnih
državnih gospodarskih družb«.

KPK: To je simptom stanja
S posebno izjavo se je odzvala tudi
Komisija za preprečevanje korup-
cije. »Primer Gašparja Gašparja
Mišica ni eksces, je simptom do-
ločenega stanja. Stanja, v katerem
je sistemska in politična korupcija
- kot posledica sprege političnih
ter drugih ozkih interesnih sku-
pin in elit pri upravljanju velikega
dela slovenskega gospodarskega
in finančnega sistema - ključno
prispevala k moralnemu in go-
spodarskemu propadu Slovenije,
k poglabljanju nezaupanja ljudi v
institucije pravne države in demo-
kracijo ter k blokadi gospodarske-
ga razvoja države.«
Gašpar Mišic kot higienik
»Primer imenovanja novega pred-

sednika uprave Luke Koper kaže
na slabo prakso korporativnega
upravljanja in delovanja nadzorne-
ga sveta, saj je bila odločitev spreje-
ta s preglasovanjem in pomembno
razdeljenostjo med predstavniki
zaposlenih (in občipe) in pred-
stavniki kapitala,« pravi generalna
sekretarka Združenja nadzornikov
Slovenije Irena Prijovič, ki meni,
da bi takšno odločitev morali nad-
zorniki sprejeti soglasno, saj pre-
glasovanje pomeni nezaupnico
dela nadzornega sveta.

Prijovičeva še opozarja, da visoki
državni funkcionarji s političnim
mandatom nikoli ne bi smeli po-
stati kandidati za vodenje gospo-
darskih družb. »Uvrščanje politika
zaradi politizacije postopka od-
vrača druge kandidate od kandi-
dature. Gašpar Mišic je neke vrste
higienik, ki nam je ravno s svojo
kandidaturo omogočil vpogled v
drobovje političnega kadrovanja
in absurdnosti takšnega početja,«
dodaja.

Ogorčeni tudi vstajnlki
S stališčem, ki niti ni pretirano
drugačno od izjav gospodarstva,
so se oglasili tudi vstajniki. »Ime-
novanje Gašparja Gašparja Mišica
je dokaz, da niti levi niti desni ne
delujejo v interesu Slovenije. De-
sni obujajo domobranstvo, levi pa
plenijo po državnih podjetjih,« so
zapisali na facebooku.

Irena Prijovič Foto Mavric Pivk
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Sod zaminjal nadzorniki kada
Sod kot upravljavec Kada je včeraj
zvečer zamenjal tri člane šestčlan-
skega nadzornega sveta družbe, ki
jih predlaga država. Kad bodo tako
po novem nadzirali Samo Lozej,
Aleksander Mervar in Stane Seni-
čar, vsi trije tudi člani nadzornega
sveta Soda. Zamenjali bodojanija
Kavtičnika in Jožeta Jurkoviča, eno
nadzorniško mesto pa je bilo že

nekaj časa prazno. Prvi nadzor-
nik Soda Samo Lozej je pojasnil,
da gre za zamenjavo zaradi bolj
učinkovitega in bolj enotnega
upravljanja državnega premoženja.
Po njegovih besedah želijo s tem
zlasti pospešiti izpeljavo napove-
danih privatizacijskih postopkov.
Kad naj bi bil po nekaterih infor-
macijah premalo kooperativen

glede prodaje Telekoma, fcot je
mogoče izvedeti, pa Sod proučuje
tudi možnost zamenjave uprave
Kada, ki jo zadaj vodita Bachtiar
Djalil in Anja Strojin Štampar. V
nadzornem svetu Kada sicer sedija
še dva predstavnika upokojencev
Aldo Ternovec in Ana Bilbija ter
predstavnik sindikatov Ladislav
Rožič. MA. G.
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